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§ 1  

Val av justerare och dag för justering 

1. Upprop och närvaroregistrering. 

2. Andrea Ström (M) och  Birgit Marklund Beijer (S) fick i 

uppdrag att justera dagens protokoll. 

3. Protokollet justeras den 17 juni 2019. 

4. Anmäldes att protokollet från den 23 maj  2019 justerades 

den 27 maj 2019. 

5. Dagordningen godkändes med tillägg av ärende 10 a. 
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§ 2   

Rökförbud längs Karlavägen 

Svar på medborgarförslag om rökförbud längs Karlavägen 
 
Beslut 

1. Medborgarförslaget besvaras med förvaltningens 

tjänsteutlåtande. 

2. Förvaltningens tjänsteutlåtande överlämnas till 

trafikkontoret. 

Ärendet 

Ett medborgarförslag om att införa rökförbud längs Karlavägen 

inkom till Östermalms stadsdelsnämnd i mars 2019. 

Förslagsställaren anser att Karlavägen ska omfattas av skärpta krav 

med rökförbud i allén. Förslagsställaren vill även att förbättringar 

görs i stadsmiljön längs Karlavägen, bland annat föreslås 

förbättringar av gång- och cykelvägar. 

 

Tobakslagen reglerar begränsningar i rökning. Juridiska 

avdelningen har bedömt att Stockholms stad inte kan införa ett 

rökförbud på en specifik plats genom de lokala 

ordningsföreskrifterna, utan att detta måste regleras i lag. Den nya 

tobakslagen som träder i kraft 1 juli 2019 innebär inte skärpta krav 

för parker. Stockholms stad har inte möjlighet att införa rökförbud 

längs Karlavägen, eftersom detta måste regleras i lag. 

 

Östermalms stadsdelsförvaltning ska se över och om möjligt åtgärda 

de platser förslagsställaren angett som är inom förvaltningens 

ansvarsområde när det gäller förbättringar i stadsmiljön. Förslag 

som rör gatumark inom stadsdelsområdet föreslås överlämnas till 

trafikkontoret. 

 

Dnr 2019/216 

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 3 

Ekologisk odling på Östermalm 

Svar på medborgarförslag 

 
Beslut 

Medborgarförslaget besvaras med förvaltningens tjänsteutlåtande. 
 
 

Ärendet 

Ett medborgarförslag inkom till Östermalms stadsdelsnämnd i mars 

2019. Förslagsställaren framhåller att ekologisk odling gynnar 

insekter. Han föreslår att nämnden undersöker vilka ytor inom 

stadsdelsområdet som kan användas för odling samt att nämnden 

aktualiserar frågan hos Kommunstyrelsen för genomförande av 

liknande åtgärder i andra stadsdelar. 

 

Stadsdelsförvaltningen arbetar idag aktivt med stadsodling och med 

olika projekt i syfte att gynna biologisk mångfald och livsmiljön för 

pollinerande insekter inom Östermalm. Miljöförvaltningen arbetar i 

nuläget med en gemensam strategi för biologisk mångfald i 

Stockholm. Förvaltningen deltar i projektets referensgrupp och kan 

beakta förslagsställarens synpunkter i det arbetet. 

 

Dnr 2019/218 

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 4 

Tessinparkens bollplan 

Svar på medborgarförslag om upprustning av bollplanen i 

Tessinparken 
 
 

Beslut 

Medborgarförslaget besvaras med förvaltningens tjänsteutlåtande. 
 
 

Ärendet 

Ett medborgarförslag inkom till Östermalms stadsdelsnämnd i april 

2019. Förslagsställaren konstaterar att nätet runt Tessinparkens 

bollplan delvis har börjat ge vika och att grinden till bollplanen 

saknar spjälor. Förslagsställaren föreslår därför att Tessinparkens 

bollplan rustas med ett nytt nät och att grinden lagas. 

 

Stadsdelsförvaltningen anser att det är viktigt att utrustningen i 

Östermalms parker hålls i ett gott, säkert och funktionellt skick. 

Förvaltningen kommer därför att byta ut nätet och laga grinden 

under sommaren 2019. 

 

Dnr 2019/230 

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 5 

Klätterställning i lekplatsen Ekorrparken 

Svar på medborgarförslag om borttagning av klätterställning och 

upprustning av lekparken på Fågelhundsgatan 

 
Beslut 

Medborgarförslaget besvaras med förvaltningens tjänsteutlåtande. 
 
 

Ärendet 

Ett medborgarförslag om att ta bort en lekställning i Ekorrparken 

inkom till Östermalms stadsdelsnämnd i februari 2019. 

Förslagsställaren anser att klätterställningen som finns i lekplatsen 

är farlig att använda, framför allt för mindre barn. Personen föreslår 

att lekställningen ersätts med lekredskap som alla barn kan använda. 

Östermalms stadsdelsförvaltning ser att det är viktigt att skapa 

lekplatser anpassade för barn i olika åldrar. Lekplatsen Ekorrparken 

byggdes med tanke på att skapa en lekplats för små och även lite 

äldre barn. Klätterställningen är anpassad för barn från 6 år, och 

utformad så att de små barnen inte ska kunna ta sig upp själva i 

lekställningen. Det inte är aktuellt att byta ut lekställningen men 

förvaltningen kommer sätta upp en skylt om att klätterställningen är 

avsedd för barn från 6 år. 

 

Dnr 2019/212 

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 6 

Balanslista över inkomna medborgarförslag till 
Östermalms stadsdelsnämnd 

 

Beslut 

Stadsdelsnämnden beslutar om beredning enligt förvaltningens 

förslag 
 
 

Ärendet 

Varje månad redovisas de medborgarförslag som nämnden ska 

besluta om hantering av och förvaltningen anmäler de 

medborgarförslag som har sänts till annan nämnd eller där 

förvaltningen har haft nämndens uppdrag att besvara förslagen. 

 

Dnr 2019/017 

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 7 

Fördelning av föreningsstöd ansökningsperiod 2, år 
2019. 

 
Beslut 

Nämnden godkänner förvaltningens förslag till fördelning av 

föreningsstöd ansökningsperiod 2 2019. 
 

Ärendet 

I detta ärende lämnas förslag på hur föreningsstöd för 

ansökningsperiod 2 2019 ska fördelas. Bedömningen av 

föreningarnas ansökningar utgår från Lokala regler för 

föreningsstöd. För 2019 prioriteras ideella föreningar vars 

verksamhet bidrar till utbudet av kultur- och fritidsaktiviteter för 

barn, personer med funktionsnedsättning, äldre samt föreningar som 

tillhandahåller lokaler och som erbjuder kulturell verksamhet 
 

Dnr 2019/329 
 
Förslag till beslut 

Birgit Marklund Beijer m.fl. (S) och Marion Sundqvist m.fl. (V) 

yrkade att nämnden beslutar godkänna förvaltningens förslag till 

fördelning av föreningsstöd ansökningsperiod 2 2019. Därutöver 

bevilja HIND, Hjorthagens Intresseföreningen i Norra 

Djurgårdsstaden, föreningsstöd 6 500 kr. 
 

Beslutsgång 

Ordförande Andrea Ström (M) ställer först proposition på förslaget 

att godkänna förvaltningens förslag till fördelning av föreningsstöd 

och finner att nämnden har beslutat i enlighet med förslaget. 

 

Därefter ställer ordföranden proposition på tilläggsyrkandet och 

finner att nämnden har avslagit yrkandet.  
 

Reservation 

Birgit Marklund Beijer m.fl. (S) och Marion Sundqvist m.fl. (V) 

reserverar sig mot beslutet och anför följande: 

Det breda och engagerade föreningslivet är en fantastisk tillgång för 

Östermalm. Många ideella föreningar gör ett utmärkt jobb och stora 

samhällsnyttiga insatser i stadsdelen, bidrar till god livskvalitet och 

ett rikare samhällsliv.  

 

De förändringar som den rödgröna majoriteten genomförde förra 

mandatperioden gällande föreningsstödet bidrog till att tydliggöra 
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verksamhetsstöd och aktivitetsstöd samt bättre marknadsföring av 

densamma.   

 

Med anledning av ändrade förutsättningar för stödet till Hjorthagens 

Ungdomsgård, som nu ska sökas via föreningsbidragen utan att 

anslagen ökar i motsvarande mån, blir stödet till andra föreningar 

lägre. Det bör därför övervägas om bidrag till Hjorthagens 

ungdomsgård ska bedömas enligt samma principer som övriga 

föreningar. Vi anser liksom tidigare att detta bör utredas vidare.   

 

HIND, som återigen nekas bidrag, är en viktig förening för i Norra 

Djurgårdsstaden och vi anser vi falla inom ramen för att bevilja 

stöd.  

I tidigare tjänstutlåtande, SDN 2019-02-07, gjordes följande 

bedömning gällande HIND´s ansökan. ”Förvaltningen gör dock 

bedömningen att föreningens verksamhet, sett utifrån 

kommunfullmäktiges mål och nämndens prioriterade målgrupper, 

inte är ett komplement till nämndens verksamhet i den omfattningen 

som andra föreningar som föreslås beviljas stöd. Förvaltningen 

föreslår därför att föreningen inte beviljas föreningsstöd”. Den nu 

gällande ansökan anses inte falla inom ramen för beviljat stöd.  För 

att erbjuda området aktiviteter måste föreningen ha en fungerande 

marknadsföring. På HIND´s hemsida kan utläsas vad föreningen 

arbetar med. Vi anser därför att samma belopp som föregående år - 

6 500  - kr ska beviljas föreningen. 
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§ 8 

 

Årsrapport 2018 för Östermalms stadsdelsnämnd 

Yttrande till stadsrevisionen 
 

Beslut 

Nämnden godkänner tjänsteutlåtandet och överlämnar det till 

Stockholms stads revisorer. 
 
 
 

Ärendet 

Stockholms stads revisorer har granskat Östermalms 

stadsdelsnämnds verksamhetsår 2018. Den årliga revisionen 

omfattar granskningar och bedömningar gällande 

stadsdelsnämndens ekonomiska och verksamhetsmässiga resultat, 

nämndens styrning, uppföljning och kontroll av verksamheten samt 

nämndens bokslut, delårsrapport och räkenskaper. 

 

Stadsrevisionen bedömer sammantaget att Östermalms 

stadsdelsnämnd från ekonomisk synpunkt har bedrivit 

verksamheten på ett tillfredsställande sätt. Nämndens 

verksamhetsmässiga resultat för 2018 bedöms inte vara helt 

förenligt med de mål som fullmäktige har fastställt. Bokslut och 

räkenskaper bedöms i allt väsentligt vara rättvisande. Den samlade 

bedömningen är att nämndens styrning, uppföljning och kontroll av 

verksamheten varit tillräcklig. 

 

Årsrapporten innehåller även en översiktlig redovisning av 

resultatet av revisionens grundläggande och fördjupade 

granskningar samt en uppföljning av hur nämnden har beaktat 

rekommendationer från tidigare års granskningar. Uppföljningen 

visar att nämnden i huvudsak har beaktat revisionens 

rekommendationer. Revisionen lämnar därtill rekommendationer till 

nämnden utifrån ett antal genomförda granskningar. Förvaltningen 

anser att revisionens rekommendationer ska följas och arbetar för 

det. 
 

Dnr 

2019/205 
 

Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 9 

Skrivelse WiFi/ internet bör ingå i hyran i stödboenden 
och gruppboende 

Svar på skrivelse från Jaime Barrios (V), Marion Sundqvist (V) och 

Birgit Marklund Beijer (S) m.fl. 
 
Beslut 

Stadsdelsnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande som 

svar på skrivelsen. 
 

Ärendet 

Jaime Barrios (V), Marion Sundqvist (V) och Birgit Marklund 

Beijer (S) m.fl. har lämnat en skrivelse till nämnden. I skrivelsen 

uppdras förvaltningen att undersöka möjligheten att låta internet/ 

WiFi ingå i hyran för personer som bor i olika former av 

gruppboenden och stödboenden. 

 

Dnr 2019/261 

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 10 

Skrivelse förslag till verksamhet för ungdomar för att 
motverka psykisk ohälsa. 

Svar på skrivelse från Birgit Marklund Beijer (S) m.fl. och Marion 

Sundqvist m.fl. (V)  
 

Beslut 

Stadsdelsnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande som 

svar på skrivelsen. 
 

Ärendet 

En skrivelse har lämnats med frågor till förvaltningen om 

verksamhet för ungdomar för att motverka psykisk ohälsa. 
 

Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
 

Särskilt uttalande 

Birgit Marklund Beijer m.fl. (S) och Marion Sundqvist m.fl. (V) 

anmälde särskilt uttalande enligt följande:  

Den psykiska ohälsan bland barn och unga ökar. Det har rapporter 

från Folkhälsomyndigheten och Socialstyrelsen visat under flera år. 

I slutet av förra året rapporterade Socialstyrelsen att närmare 190 

000 barn och unga vuxna i Sverige hade sökt vård på grund av 

psykisk ohälsa år 2016. Under det senaste decenniet har andelen 

barn i åldern 10–17 år som fått en psykiatrisk diagnos av läkare 

inom den specialiserade vården eller förskrivits psykofarmaka ökat 

med 100 procent. Motsvarande ökning bland unga vuxna 16–24 år 

var närmare 70 procent. Att fler av dem som behöver stöd söker och 

erbjuds stöd är positivt. Den ökande psykiska ohälsan är dock 

varken acceptabel eller hållbar. (Folkhälsomyndigheten publ.11 

oktober 2018). 

 

Flera rapporter visar på samma sak, bl.a. Stockholmsenkäten, som 

genomförs vartannat år och är Stockholms stads stora mätning av 

hur stadens unga lever och mår. 

Svaret på skrivelsen visar hur stadsdelen arbetar med unga för att 

förebygga ohälsa. Vi menar att insatserna skulle behöva förstärkas 

ytterligare. Det vore därför önskvärt att nämnden verkar för att 

genomföra ett projekt som utreder modeller och arbetssätt för att 

förebygga psykisk ohälsa bland barn och ungdomar.    
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§ 10 a 
 

Uppdrag att fatta ordförandebeslut i sociala 
delegationen under del av sommaren 2019 

Beslut 

1. Ärendet tas upp som ett extra ärende 

2. Östermalms stadsdelsnämnd uppdrar åt Vivianne 

Gunnarsson (MP), ledamot i sociala delegationen, att under 

tidsperioden 8 juli till och med 28 juli 2019 besluta på 

nämndens vägnar i ärenden som rör enskilda individer och 

är så brådskande att nämndens (sociala delegationens) 

avgörande inte kan avvaktas i frånvaro av ordförande, vice 

ordförande eller tidigare utsedd ledamot enligt beskrivning i 

tjänsteutlåtande. 

3. Omedelbar justering. 

 
 
Ärendet 

 

Nämnden har den 2 januari 2019 uppdragit åt delegationens 

ordförande, vice ordförande och ledamot Magnus Granat (M) att 

fatta ordförandebeslut å nämndens vägnar enligt LVU och LVM. 

 

För att stärka upp möjligheten att fatta ordförandebeslut under del 

av sommaren föreslås att ledamot Vivianne Gunnarsson (MP) under 

tidsperioden 8 juli till och med 28 juli 2019 ges i uppdrag att besluta 

på nämndens vägnar i ärenden som rör enskilda individer och är så 

brådskande att nämndens (sociala delegationens) avgörande inte kan 

avvaktas i frånvaro av ordförande, vice ordförande eller tidigare 

utsedd ledamot. 

 

Dnr ÖST 2019/402 

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 11 

Serveringstillstånd – Laoli AB 

Remiss från tillståndsenheten (socialnämnden) dnr 9.1.2-4868/2019  
 
 

Beslut 

1. Laoli AB bör utifrån en social bedömning beviljas ett 

stadigvarande serveringstillstånd att till allmänheten, i 

restaurang samt i uteservering, få servera spritdrycker, vin, 

starköl och andra jästa alkoholdrycker måndag till söndag i 

serveringsstället på Strindbergsgatan 35. 

2. Nämnden överlämnar yttrandet till 

tillståndsenheten/socialnämnden. 

3. Omedelbar justering. 

Ärendet 

Laoli AB ansöker om ett stadigvarande serveringstillstånd till 

allmänheten, i restaurang, måndag till söndag, mellan kl. 11:00 – 

00:00 samt i uteservering, måndag till söndag, mellan kl. 11:00 – 

00:00. Ansökan om serveringstillstånd avser serveringsstället 

Strindbergsgatan på 35. Östermalms stadsdelsförvaltning finner inte 

att alkoholsserveringstillstånd enligt ansökan skulle medföra någon 

nackdel utifrån en social bedömning och föreslår därför 

stadsdelsnämnden att tillstyrka ansökan. 

 

Dnr ÖST 2019/315 

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 12 

Serveringstillstånd till Giro Nybrogatan AB (restaurang 
Giro Nybrogatan, Nybrogatan 16) 

Remiss från tillståndsenheten (Socialnämnden) dnr 9.1.2-511/2019 

 
Beslut 

1. Giro Nybrogatan AB bör utifrån en social bedömning 

beviljas ett stadigvarande serveringstillstånd att till 

allmänheten, i restaurang samt i uteservering, få servera 

spritdrycker, vin, starköl och andra jästa alkoholdrycker 

måndag till söndag i serveringsstället på Nybrogatan 16. 

2.  Nämnden överlämnar yttrandet till 

tillståndsenheten/socialnämnden. 

3. Omedelbar justering. 

Ärendet 

Giro Nybrogatan AB ansöker om ett stadigvarande 

serveringstillstånd till allmänheten, i restaurang, måndag till söndag, 

mellan kl. 11:00 – 01:00 samt i uteservering, måndag till söndag, 

mellan kl. 11:00 – 23:00. Ansökan om serveringstillstånd avser 

restaurang Giro Nybrogatan på Nybrogatan 16. Östermalm 

stadsdelsförvaltning finner inte att alkoholsserveringstillstånd enligt 

ansökan skulle medföra någon nackdel utifrån en social bedömning, 

befara några olägenheter om ordning samt nykterhet eller särskild 

risk förr människors hälsa och föreslår därför stadsdelsnämnden att 

tillstyrka ansökan. 

 

Dnr ÖST 2019/346 

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag   
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§ 13 
 

Översyn av styrdokument och utarbetande av 
digitaliseringsprogram för Stockholms stad 

Remiss från kommunstyrelsen, dnr 2016/000909 
 

 
Beslut 

Remissen besvaras med förvaltningens tjänsteutlåtande 
 
Ärendet 

I samband med budget 2016 fick kommunstyrelsen uppdraget att 

påbörja arbetet med en översyn av samtliga styrdokument inom it-

området med inriktning att skapa ett sammanhållet 

digitaliseringsprogram för staden. Stadsledningskontoret (SLK) har 

därför tagit fram förslag till ett nytt Digitaliseringsprogram. 

Kommunstyrelsen har skickat ärendet på remiss till samtliga 

förvaltningar och bolag. 

 

Stadsdelsförvaltningen ställer sig positiv till att ett samlat 

digitaliseringsprogram tagits fram, som ersätter tidigare sex olika 

styrdokument. I föreliggande tjänsteutlåtande redovisas 

förvaltningens synpunkter och förslag utifrån programmets olika 

avsnitt. Förvaltningen föreslår att nämnden beslutar att remissen 

besvaras med förvaltningens tjänsteutlåtande. 

 

Dnr 2019/231 

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 14 
 

Policy för sociala medier i Stockholms stad 

Kommunstyrelsen remiss dnr KS 2018/1303 

 

Beslut 

Östermalms stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens 

tjänsteutlåtande och överlämnar det till kommunstyrelsen som svar 

på remissen 
 

Ärendet 

En policy för sociala medier i Stockholms stad har tagits fram. 

Policyn slår fast grundläggande principer och ramar för stadens 

närvaro i sociala medier. Detta för att göra det tydligare vad som 

krävs av staden vid närvaro på sociala medier och att främja en hög 

kvalitet på stadens konton. 

 

Förvaltningen är positiv till den föreslagna policyn som tydliggör 

ansvar för konton i sociala medier och säkerställer en enhetlig 

hantering. Det krävs dock viss flexibilitet när det gäller kraven om 

antal inlägg, mätbara mål och antal gånger kontot ska bevakas per 

dag utifrån syftet med kontot. 

 

Förvaltningen föreslår en stadsgemensam digital kurs med fokus på 

lagar, regler och förhållningssätt för medarbetare som hanterar 

sociala medier i tjänsten. 

 

Dnr 2019/213 
 

Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 15 
 

Motion om stöd till äldre vid flytt 

Yttrande till kommunstyrelsen angående remiss KS 2019/206 
 

Beslut 

Östermalms stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens 

tjänsteutlåtande och överlämnar det till kommunstyrelsen som svar 

på remissen. 

 
Ärendet 

Östermalms stadsdelsförvaltning har fått remiss av ”Motion om stöd 

till äldre vid flytt” för yttrande till kommunstyrelsen senast 30 juli 

2019. I motionen, som väckts i kommunfullmäktige av Clara 

Lindblom och Robert Mjörnberg (båda V), beskrivs att många av 

stadens äldre bor i bostäder som inte är anpassade för äldre, eller 

som är alldeles för stora för deras behov. 

 

Motionärerna menar att staden bör underlätta för äldre att flytta och 

föreslår att stöd vid flytt införs som biståndsbedömd insats, efter 

individuell prövning. Förvaltningens bedömning är att stöd med 

packning, bokning av flyttfirma, flyttstädning med mera inte ryms 

inom begreppet skälig levnadsnivå och därför inte kan ges som 

biståndsbedömd insats med stöd av socialtjänstlagen. Om staden 

ska erbjuda den typen av stöd måste det ske på annat sätt, till 

exempel på samma sätt som de så kallade ”Fixartjänsterna.” 

 

Idag kan äldre, som upplever att det är svårt att själv genomföra en 

flytt, ansöka om god man för att få hjälp och stöd. För ekonomiskt 

stöd är det möjligt att ansöka om ekonomiskt bistånd. 

Biståndshandläggare och informationstjänsten ”Äldre direkt” 

informerar om hur man kan ställer sig i kö för seniorbostad. 

Biståndshandläggare kan också, vid behov, skriva intyg för förtur 

till Micasa Fastigheter ABs seniorbostäder. Stadsdelsförvaltningen 

har sedan hösten 2018 också ett särskilt ”Informationscenter för 

seniorer” dit äldre kan vända sig för vägledning, råd och stöd, bland 

annat vad gäller boendefrågor. 

 

Dnr 2019/142 

 
Förslag till beslut 

Birgit Marklund Beijer m.fl. (S) och Marion Sundqvist m.fl. (V) 

yrkade att nämnden beslutar att bifalla motionen. 
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Beslutsgång 

Andrea Ström (M) ställde förslag till beslut från Birgit Marklund 

Beijer m.fl. (S) och Marion Sundqvist m.fl. (V) mot förvaltningens 

förslag till beslut och fann att nämnden beslutat i enlighet med 

förvaltningens förslag till beslut. 

 

Reservation 

Birgit Marklund Beijer m.fl. (S) och Marion Sundqvist m.fl. (V) 

reserverar sig mot beslutet och anför följande: 

 

Många äldre bor kvar i bostäder som inte är anpassade för dem eller 

i för stora lägenheter eller hus. Idag kan det för den äldre bli dyrare 

att flytta till en anpassad bostad än att bo kvar i sin villa eller 

bostadsrätt. Det kan bero på en ökad bostadskostnad, möjligheten 

till bostadstillägg eller andra faktorer. Att flytta kräver kraft. För 

många äldre är planering av en flytt oövervinnlig även om den 

nuvarande bostaden inte är anpassad för dem eller är för stor.  

 

Staden bör bli bättre på att hjälpa de äldre som vill flytta. Ingen ska 

tvingas, men de hinder som kan upplevas inför en flytt idag ska 

brytas. Alla äldre bör ha samma förutsättningar för att kunna flytta 

om de vill. Flyttstöd skulle, som motionen anger, kunna bidra till 

större rörlighet på bostadsmarknaden. 
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§ 16 

 

Månadsprognos maj 2019 

 
Beslut 

Stadsdelsnämnden godkänner rapporten och lägger den till 

handlingarna. 

 
Ärendet 

Förvaltningen redovisar i bilaga månadsprognosen per maj månad 

2019.  

 

Dnr 2019/203 
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§ 17 

Anmälan av förskoleundersökning 2019 

Beslut 

Stadsdelsnämnden godkänner redovisningen och lägger den till 

handlingarna. 

 
Ärendet 

Förskolorna får fortsatt goda resultat i årets undersökning. Jämfört 

med kommunala förskolor i staden totalt är vårdnadshavarna i 

Östermalm generellt sett mer nöjda år 2019. Vårdnadshavarna i 

kommunala förskolor i Östermalm är lika nöjda jämfört med år 

2018. De övergripande indexområdena visar på något högre resultat 

för vårdnadshavare till flickor jämfört med pojkar. 

 

Svarsfrekvensen i årets undersökning för Östermalms kommunala 

förskolor ligger på 77 procent vilket innebär en marginellt lägre 

svarsfrekvens än föregående år då siffran var 78 procent. 

Svarsfrekvensen för staden kommunala förskolor totalt är 70 

procent. 

 

Trots generellt goda resultat finns skillnader i enheternas resultat. 

Det gäller även mellan olika förskoleadresser inom samma enhet. 

Utifrån diskussionerna och analysen kring undersökningens resultat 

tar de förskolor som fått låga resultat, alternativt inte behållit sina 

resultat från föregående år, fram egna handlingsplaner med 

förbättringsåtgärder. Resultatet i respektive enhet kommuniceras 

med vårdnadshavarna under året. 
 
Särskilt uttalande 

Birgit Marklund Beijer m.fl. (S) och Marion Sundqvist m.fl. (V) 

anmälde särskilt uttalande enligt följande:  

Det a ̈r med stolthet vi i den tidigare ro ̈dgro ̈na majoriteten kan 

konstatera att de kommunala fo ̈rskolorna i va ̊r stadsdel fa ̊r fortsatt 

höga resultat i a ̊rets underso ̈kning. Underso ̈kningen visar ocksa ̊ att 

Östermalm har mer no ̈jda föra ̈ldrar a ̈n staden i o ̈vrigt. Vi la således 

en bra bas under förra mandatperioden för den blågröna majoriteten 

att bygga vidare på. 

 

Trots borgerligt motstånd till reformen ”Heltid i fo ̈rskolan” fo ̈r barn 

till föra ̈ldralediga vill vi peka pa ̊ att det var en reform som gav alla 

barn samma ra ̈tt till fo ̈rskolan. Det skapade mo ̈jligheter fo ̈r familjer 

att planera utifra ̊n sin situation. Den oro som borgarna tidigare visat 



 

Östermalm stadsdelsnämnd 
Sammanträdesprotokoll 

13 juni 2019 
Blad 23 

 

  

för bristande kvalitet på grund av reformen finns det inget belägg 

för i undersökningen.   

Vi vill också betona och lyfta personalens insatser fo ̈r 
underso ̈kningens goda resultat. Satsningar pa ̊ utbildning och 

kompetensutveckling a ̈r sannolikt en bidragande faktor i detta 

sammanhang. Fo ̈rvaltningen har arbetat pa ̊ ett fo ̈rtjänstfullt sätt med 

fortsatta fo ̈rba ̈ttringar inom olika utvecklingsomra ̊den och fo ̈r att 

variationen mellan/i enheterna skulle fo ̈rba ̈ttras.  
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     § 18  

Protokoll från stadsdelsnämnden pensionärsråd 

Beslut 

Stadsdelsnämnden tar del av redovisningen och lägger den till 

handlingarna. 

 
Ärendet 

Anmälan av stadsdelsnämndens pensionärsråds protokoll från 

den 29 april 2019. 
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§ 19 

Protokoll från stadsdelsnämndens råd för 
funktionshinderfrågor 

Beslut 

Stadsdelsnämnden tar del av redovisningen och lägger den till 

handlingarna. 

 
Ärendet 

Anmälan av stadsdelsnämndens råd för funktionshinderfrågors 

protokoll från den 11 april 2019. 
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§ 20 
 

Protokoll från stadsdelsnämndens ungdomsråd 

 
Beslut 

Stadsdelsnämnden tar del av redovisningen och lägger den till 

handlingarna. 

 
Ärendet 

Anmälan av stadsdelsnämndens ungdomsråd protokoll från den 

25 april och 16 maj 2019. 
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§ 21 

Anmälan av delegationsbeslut enligt 
delegationsordningen 

Beslut 

Stadsdelsnämnden tar del av redovisningen och lägger den till 

handlingarna. 

 
Ärendet 

Dnr 2019-22-1.1. 
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§ 22 

Anmälan av promemoria 2019-03-07 med förteckning 
av inkomna brev, skrivelser m.m. 

Beslut 

Stadsdelsnämnden tar del av redovisningen och lägger den till 

handlingarna. 

 
Ärendet 

Förteckning över inkomna brev, skrivelser och protokollsutdrag 

m.m. till Östermalms stadsdelsnämnd. 

 
  
 Från och med den 4 maj 2019 till och med den 27 maj 2019 

 

 
A. Protokoll från kommunstyrelsen och kommunfullmäktige 

Stockholms stad 
 
Protokoll från kommunfullmäktiges sammanträde den 6 
maj 2019, utdrag 
§ 12 Årsredovisning 2018 med uppföljning av budget för 
Stockholms stad 
 
Protokoll från kommunfullmäktiges sammanträde den 6 

maj 2019, utdrag 
§ 13 Revisionsberättelser för de kommunala nämndernas 
verksamhet för år 2018 
 
Protokoll från kommunfullmäktiges sammanträde den 6 
maj 2019, utdrag 
§ 23 Ändring av allmänna lokala ordningsföreskrifter för 
Stockholms stad gällande tillfällig försäljning m.m. 
 
Protokoll från kommunstyrelsens sammanträde den 8 maj 
2019, utdrag 
§ 7 Fördelning av statsbidrag för uppbyggnaden av 

förvaltningsområdena för finska, meänkieli och samiska 
samt romsk inkludering 
 
 

B. Protokoll från socialnämnden och tillståndsutskottet, 
Stockholms stad 
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Protokoll från tillståndsutskottets sammanträde 9 april 
2019 

 

C. Inkomna domar och beslut 
Högsta förvaltningsdomstolen 
BESLUT 2019-05-22, målnr 232-19 gällande överklagat 
avgörande av kammarrätten i mål nr 9850-18 
laglighetsprövning enligt kommunallagen, fråga om 
prövningstillstånd. Högsta förvaltningsdomstolen meddelar 
inte prövningstillstånd 
 

Högsta förvaltningsdomstolen 
BESLUT 2019-05-22, målnr 1954-19 gällande överklagat 
överklagat avgörande av kammarrätten i mål nr 1142-19 
laglighetsprövning enligt kommunallagen, fråga om 
prövningstillstånd. Högsta förvaltningsdomstolen meddelar 
inte prövningstillstånd 
 
Högsta förvaltningsdomstolen 
BESLUT 2019-05-22, målnr 1955-19 gällande överklagat 
avgörande Kammarrättens avgörande i mål nr 1143-19, 
fråga om prövningstillstånd. Högsta förvaltningsdomstolen 
meddelar inte prövningstillstånd 

 

D. Stockholms stad, exploateringskontoret 
Hållbarhetsredovisning 2018, Norra Djurgårdsstaden 
 

https://xn--vxer-loa.stockholm/omraden/norra-

djurgardsstaden/resultat2018/ 
 

 

E. Övrigt 
Riksförbundet för Social och Mental hälsa, RSMH 
Kongressuttalande ”Krisläge – förbättra stödet för socialt 
utsatta med psykisk ohälsa” 

 

F. Stockholms stad, stadsdelsförvaltningen 
Förstudie avseende genomgångsboende i Dianagården 
 
Protokoll från förvaltningsgruppens sammanträde 2019-
06-04  

 

https://växer.stockholm/omraden/norra-djurgardsstaden/resultat2018/
https://växer.stockholm/omraden/norra-djurgardsstaden/resultat2018/
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G. Pensionärsrådet, Östermalm mfl. 
Brev till trafiknämnden angående framkomlighet för gående 

i innerstaden 
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§ 23 

Information från stadsdelsdirektören 

Stadsdelsdirektör Christina Klang informerade 

stadsdelsnämnden om följande. 

 

A&O Temabo AB har tagit över driften av Kampementets 

vård- och omsorgsboende 
Tisdagen den 11 juni tog A&O Temabo AB över driften av 

Kampementets vård- och omsorgsboende. Överlämnandet har 

hittills gått enligt plan och förvaltningen har bra samverkan med 

den nya entreprenören 

 

Banérgatans hemtjänst stjärnmärkt i demenskunskap 

Nu är även att hemtjänsten på Banérgatan, Hemtjänst Öst, 

stjärnmärkt i demenskunskap. Medarbetarna har specialutbildats 

i demensfrågor och tagit emot Svenskt demenscentrums diplom 

stjärnmärkt 

 

Förstudien om genomgångsboende på Dianagården 

färdigställd 

Förstudien presenterar bland annat bakgrund, 

stadsdelsnämndens ansvar och en analys direkt kopplad till 

Dianagården och de nästa stegen i förberedelsearbetet. 

 

Firandet av Humlegården 400 år och nationaldagen 6 juni 

Firandet av Humlegården 400 år och nationaldagen den 6 juni  

blev mycket lyckat och välbesökt. Stadsdelsförvaltningen 

kopplade samman 400 årsjubileet av Humlegården med 

parklekens traditionella nationaldagsfirande, det blev en bra 

kombination 

 

Mycket aktiviteter erbjuds för barn och unga i sommar, 

några axplock: 

 I alla stadsdelens tre parklekar kan man fira tidig 

midsommar nästa vecka 

 Humlegårdens parklek är öppen alla dagar hela sommaren 

 Commediagillet ger teaterföreställningen Ispingvinen i alla 

tre parklekarna 

 Humlanhuset är öppet måndag - fredag hela sommaren 

 Ungdomsparken är öppen alla dagar och den nya basket- och 

bandyplanen i ungdomsparken är klar 

 Hela sommarprogrammet för barn och unga finns på 

stockholm.se 
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Även mycket aktiviteter för äldre 

Träffverksamheterna för äldre, Seniorträffen, Rioträffen och Träffen 

Hjorthagen och Träffen Ruddammen har öppet som vanligt under 

sommaren. Det anordnas bussutflykter för äldre hela sommaren 

 

Utbildning för nämnden den 23 september 

Förvaltningen planerar ett ytterligare utbildningspass för 

nämndenVi ber er att reservera den 23 september kl. 15-18. 

Inbjudan och program kommer senare 
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§ 24 

Övriga frågor 

1.Ordförandeförslag om samarbetsprojekt om 
trygghetsarbete 
Ordförande Andréa Ström (M) lämnar ordförandeförslag enligt 

följande: 

 

Stadsdelsförvaltningen får i uppdrag att inleda ett 

samarbetsprojekt tillsammans med föreningen Föräldravandring 

Östermalm med syfte att starta vandringar i Hjorthagen och 

Norra Djurgårdsstaden. Föreningen ska återkomma till 

stadsdelsförvaltningen med en projektplan och kalkyl för 

projektmedel. Projektmedlen tas från verksamhetsområde 

Nämnd och förvaltningsadministration. 

 
Beslut 

Nämnden ställde sig bakom ordförandeförslaget. 

 

Uttalande 

Andréa Ström (M) m.fl. , Christina Schönberg Messick (L) m.fl. 

Vivianne Gunnarsson (MP) m.fl., Caroline Blomberg (C) m.fl. 

med instämmande av  Stefan Svärd (KD) om han hade haft 

rösträtt anför därutöver följande: 

 

Östermalms stadsdelsområde ska vara tryggt och säkert att bo 

och vistas i. Vi i den grönblå majoriteten arbetar för att göra 

hela stadsdelsområdet attraktivt för boende, företagare och 

besökare. Trygghetshöjande insatser genomförs löpande i 

samverkan med medborgare, enskilda företagare, 

företagarföreningar, genom lokala brottsförebyggande rådet, 

polis och andra aktörer i civilsamhället.  

Sedan många år tillbaka bedriver Föräldravandrarna Östermalm 

ett framgångsrikt trygghetsarbete som innefattar många 

engagerade föräldrar på centrala Östermalm. Närvaron har en 

lugnande inverkan och uppskattas av ungdomar och andra 

förbipasserande. 

Till hösten öppnar en ny skola i Norra Djurgårdsstaden, 

Bobergsskolan. I samband med detta vill vi från den grönblå 

majoriteten pröva möjligheten att engagera fler föräldrar och 

boende lokalt. Föräldravandrarna har både nätverk och 

erfarenhet av att marknadsföra sin verksamhet och har möjlighet 

att snabbt starta upp grupper som kan vandra varje vecka.  
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Föräldravandrarna kommer även att kunna bidra i det 

integrationsarbete som stadsdelen kommer att bedriva under 

kommande år med anledning av boendet för nyanlända som öppnar 

på Dianagården. För att lära känna området och öva svenska 

kommer nyanlända personer att kunna gå med. Även närboende 

utan barn är varmt välkomna att trygghetsvandra.  

För att möjliggöra detta kommer Östermalms stadsdelsnämnd att 

ingå ett projektsamarbete med föreningen Föräldravandring på 

Östermalm. Stadsdelsnämnden anser att Föräldravandrarnas 

verksamhet är positiv för stadsdelsområdets ungdomar och att de på 

ett bra sätt kompletterar övrig verksamhet för ungdomar som 

bedrivs i stadsdelen. Målet är att skapa en långsiktig verksamhet 

som kan leva vidare över tid.   

2.Deltagande i utbildning 
 

Beslut 

Nämnden beslutade att ordförande Andréa Ström ges möjlighet att 

delta i utbildningen ”Sammanträdesteknik för ordförande och 

presidier” som anordnas av företaget PwC den 24 september samt 

att dagarvode utgår. 

 

 

3.Skrivelse angående anordnande av WC vid Ekhagens 
bollplan 
Birgit Marklund Beijer m.fl. (S) och Marion Sundqvist m.fl. (V) 

lämnar skrivelse angående anordnande av WC vid Ekhagens 

bollplan. 

 

Beslut 

Nämnden tar emot skrivelsen och överlämnar den till förvaltningen 

för beredning. 

 

4.Fråga om plaskdamm i Motalaparken 
Berit Nyberg (S) ställde en fråga till förvaltningen om varför inte 

plaskdammen i Motalaparken är öppnad, och varför plaskdammen 

öppnar senare än andra plaskdammar i stadsdelen varje år. Magnus 

Björkman från parkmiljöavdelningen redogör för att förseningen i 

år beror på ledningsdragningar för den intilliggande parkleken som 

behöver bli klara först. Plaskdammen kommer att öppna inom kort. 

Förvaltningen menar att plaskdammen i Motalaparken inte brukar 

öppnas senare än andra plaskdammar i stadsdelen. 
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5.Rapportering från förtroenderåd 
Annika Elmlund (M) och Christina Schönberg Messick (L) 

rapporterade från deltagande i förtroenderåd på Linnégården. 

Marion Sundqvist (V) rapporterade från deltagande i förtroenderåd 

på Rio vård- och omsorgsboende. 
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§ 25 

Nedläggning av faderskapsutredning enligt 2 kap 7 § 1 
punkten föräldrabalken (FB) 
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§ 26  

Nedläggning av faderskapsutredning enligt 2 kap 7 § 1 
punkten föräldrabalken (FB) 
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§ 27  

Nedläggning av faderskapsutredning enligt 2 kap 7 § 1 
punkten föräldrabalken (FB) 

. 
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§ 28 

Nedläggning av faderskapsutredning enligt 2 kap 7 § 1 
punkten föräldrabalken (FB) 
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§ 29 

Nedläggning av faderskapsutredning enligt 2 kap 7 § 1 
punkten föräldrabalken (FB) 
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§ 30 

Överflyttning av vårdnad till särskilt förordnad 
vårdnadshavare enligt 6 kap 8 a § föräldrabalken 
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§ 31 

Information om inkommen rapport enligt 24 b § LSS 
(egen regi) 
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§ 32 

Information om inkommen rapport enligt 14 kapitlet 
socialtjänstlagen  (egen regi) 
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§ 33 
 
Anmälan av sociala delegationens protokoll 

Beslut 

Stadsdelsnämnden tar del av redovisningen och lägger den till 

handlingarna. 

 
Ärendet 

Anmälan av sociala delegationens protokoll från den 16 maj och  

21 maj 2019. 


